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 Rådets sekreterare Ingrid Mårtenson, Birgitta Andersson från 

fastighetskontoret samt John Areschoug från miljöförvaltningen § 3. 

 

 
 
 

 § 1 

Val av justerare  
 

Beslut 
Rådet utser Britt-Marie Karlsson att tillsammans med ordföranden Stefan 

Mattsson justera dagens protokoll.  

 

 

 § 2 

Dagordningen fastställs 
Rådet fastställer dagordningen med tillägg under punkt 6, ”Övriga 

frågor”. 

 

 

 



  Råd för funktionshinderfrågor 2012-05-07 (2) 

 § 3 

Uppföljning av miljöförvaltningens aktiviteter kopplade 

till målen i stadens program för delaktighet 

Föredragande: John Areschoug 
 

John Areschoug berättar att miljöförvaltningen har tagit fram sammanlagt 

tretton aktiviteter kopplade till de mål i programmet för delaktighet som 

miljö- och hälsoskyddsnämnden berörs av. Tre av aktiviteterna har 

tillkommit efter att nämndens verksamhetsplan fastställdes. 

 

John Areschoug delar ut en sammanställning av förvaltningens aktiviteter 

samt tillhörande kommentarer kring uppföljningen av aktiviteterna. John 

och rådet går tillsammans igenom sammanställningen. 

 

Två av aktiviteterna är att förvaltningen ska bidra till att varor som säljs i 

staden inte innehåller farliga kemikalier samt att förvaltningen genom 

livsmedelskontroller ska värna födoämnesallergiker. Rådet konstaterar att 

dessa aktiviteter fyller en viktig funktion. Det är exempelvis mycket 

viktigt med tydlig innehållsmärkning av varor samt att det ställs 

kunskapskrav på näringsidkare. 

 

John Areschoug berättar att förvaltningen som en aktivitet planerar att ta 

fram kartbaserad information till allergiker och andra känsliga grupper om 

luftkvalitet och pollenhalter. Rådet anser att det är ett mycket gott initiativ 

och att det är viktigt att kartorna får stor spridning och är lättillgängliga. 

Rådet lyfter fram en annan viktig fråga som rör luftkvalitet, nämligen 

eldning på båtar. Rådet menar att röken från båtarna riskerar att vara 

problematisk för personer med astma- eller andningsbesvär som bor nära 

kajer, exempelvis vid Norra Hammarbyhamnen. Rådet menar att 

luftkvaliteten bör följas upp även ur denna aspekt. 

 

John Areschoug och rådet diskuterar aktiviteten att systematiskt granska 

texter på webben med målet att ha uppdaterad, korrekt och begriplig 

information. John berättar att kunnig personal vid förvaltningen 

kontinuerligt arbetar med att granska information som förvaltningen 

publicerar. Rådet poängterar vikten av att information finns som lättläst 

version och att länkar till dokument eller externa sidor är tydligt 

namngivna och lätta att hitta. 

 

Rådet anser att det är viktigt att applikationen ”Upplev Stockholm” kan 

kopplas till talsyntes för att tillgängliggöra applikationen för så många 

som möjligt. Rådet noterar att förvaltningen i nuläget säkerställt att 

talsyntes kan användas i Androidversionen av applikationen. Rådet 

betonar vikten av att förvaltningen säkerställer att kopplingen till talsyntes 
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fungerar även för iPhoneanvändare.  

 

En av förvaltningens aktiviteter är att informera på stadens hemsida om att 

skriften ”Klimatsmart i hemmet” finns som ljudbok på biblioteket. Rådet 

anser att det är positivt att skriften finns att låna som ljudbok. Rådet anser 

att en ytterligare förbättring vore att på stadens hemsida direkt länka till 

skriften. 

 

John Areschoug betonar sammanfattningsvis att stadens program för 

delaktighet sträcker sig under flera år och att förvaltningens arbete med 

mål och aktiviteter fortsätter. Rådet konstaterar att man gärna vill vara 

involverade i framtagande och uppföljning av aktiviteter och att man 

hoppas på ett gott samarbete här. Rådet konstaterar även att det är viktigt 

att fokusera på mätbarhet för att kunna genomföra en relevant 

uppföljning. 

 

 

 § 4 

Uppföljning av fastighetskontorets aktiviteter kopplade 

till målen i stadens program för delaktighet 

Föredragande: Birgitta Andersson 

 
Fastighetskontoret har identifierat fyra av programmets mål som särskilt 

rörande fastighetskontorets verksamhetsområde. För vart och ett av dessa 

mål har kontoret formulerat tre aktiviteter. Aktiviteterna bygger på att det 

först görs en nulägesanalys på området, följt av framtagande av eventuell 

åtgärdsplan om någon brist konstaterats, samt i ett tredje steg konkreta 

förbättringsåtgärder. 

 

Birgitta Andersson berättar att till mål 1, att alla ska kunna förflytta sig 

till, vistas i och använda fastighetskontorets fastigheter, så har hittills 

lokalerna Kulturhuset, Stadsmuseet, Stadshuset, Stadsbiblioteket, 

Glasbruket och Pilträdet inventerats. Fastighetskontoret arbetar 

kontinuerligt med dessa och försöker göra någon förbättring varje år.  

 

Rådet uppmanar fastighetskontoret att även ta del av de inventeringar av 

olika sim- och idrottsanläggningar som idrottsförvaltningen tidigare 

genomfört. 

 

Birgitta Andersson berättar att fastighetskontoret gärna vill ha rådets hjälp 

vad gäller mål 2, att alla ska kunna få information och kommunicera 

utifrån sina förutsättningar. Kontoret vill att rådet funderar kring vilka av 

fastighetskontorets kommunikationskanaler som rådet anser fungerar 

bättre eller sämre idag, eller om kontoret möjligen skulle kunna använda 
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någon ytterligare kommunikationskanal.  

 

Rådet lyfter fram vikten av den information man som besökare får direkt 

när man kliver in i någon av kontorets fastigheter, exempelvis genom en 

reception. Om reception saknas skulle man till exempel kunna använda en 

audioguide med information om fastigheten för att underlätta för 

besökaren att orientera sig. 

 

Rådet betonar även att fastighetskontoret inte kan utgå från att alla har 

tillgång till eller möjlighet att använda sig av Internet. 

 

För att följa upp mål 3, att hyresgäster och besökare bemöts med kunskap 

och respekt och själva får vara med och bestämma i frågor som gäller 

honom eller henne, använder sig fastighetskontoret av 

kundundersökningar. Fastighetskontoret vill gärna ha rådets hjälp att 

fundera kring hur kontoret kan följa upp detta mål samt att granska 

utformningen av befintliga enkäter för att kunna göra eventuella 

förbättringar. Rådet och Birgitta Andersson beslutar att Birgitta ska ta 

med sig en kundenkät till ett kommande rådsmöte för att tillsammans med 

rådet diskutera innehållet. 

 

Angående mål 4, att allas arbetsförmåga ska tas tillvara, anser rådet att det 

är viktigt att fastighetskontoret ordnar feriearbete för ungdomar och då 

särskilt tänker på att även ungdomar med funktionsnedsättning ges 

möjlighet till ett sådant arbete. Rådet anser att en bra arbetsuppgift för de 

feriearbetande ungdomarna vore att hjälpa till med inventering av 

tillgängligheten i kontorets fastigheter. Rådet anser även att det vore en 

god idé att låta driftpersonalen vid kontorets anläggningar spela en större 

roll i tillgänglighetsarbetet av respektive fastighet. Driftpersonalen kan lätt 

upptäcka behov av anpassningsåtgärder i sitt dagliga arbete. För att fullt ut 

utnyttja driftpersonalen som en sådan resurs är det i så fall viktigt att 

driftpersonalen utbildas i tillgänglighetsfrågor. 

 

 

 § 5 

Diskussion kring hur rådet vill arbeta med 

fastighetsnämndens ansvarsområde  

Representant från fastighetskontoret: Birgitta Andersson 
 

Rådet framhåller vikten av en god kommunikation mellan rådet och 

fastighetskontoret där rådet tidigt får information om vilka projekt som är 

planerade att genomföras och kommer in i processen innan 

beslutsunderlag är färdigutformat eller beslut har fattats. Som hjälp i detta 

arbete efterlyser rådet en lista över tillgänglighetsåtgärder som 
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fastighetskontoret arbetar med just nu inklusive kostnadsberäkningar. 

 

Rådet uttrycker en önskan om att ansvariga tjänstemän är med på rådets 

sammanträden för att kunna besvara frågor som uppstår under mötets 

gång, exempelvis kring specifika projekt. 

 

Rådet vill genomföra fler studiebesök för att på plats se hur 

tillgängligheten lösts. 

 

Birgitta Andersson tar med sig rådets synpunkter tillbaka till 

fastighetskontoret för vidare diskussion och återkopplar till rådet vid 

rådets nästa sammanträde den 4 juni. 

 

 
 § 6 

Övriga frågor 

 
Rådet uppmanar fastighetskontoret att undersöka möjligheten att söka 

medel ur kommunstyrelsens medelsreserv för tillgänglighetsskapande 

investeringar för upprustning av delar av Stora Sköndals handikappbad. 

 

Minnesanteckningar från rådets möte med fastighetsnämndens presidium 

den 2 april 2012 anmäls. 

 

Rådets sekreterare informerar om att det kommer hållas ett seminarium 

den 16 maj angående en tillgänglighetspakt mellan Stockholms stad och 

Fastighetsägarna Stockholm. 

 

Rådets sekreterare uppdras att undersöka möjligheten att hålla rådets möte 

den 4 juni i Flatenbadet. 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 

 


